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Ärenden

1.  Återkoppling från förra samrådet

Flaggning på Region Västerbottens sjukhus samt regionens hus 
ses över. Nya rutiner och riktlinjer skall fastställas angående 
flaggningen för de nationella minoriteterna. 

Samordnare ser nu över de broschyrställ och broschyrer som skall 
finnas runt om på länets alla HC, det genomförs en inventering för 
att kunna komplettera de hälsocentraler där det inte finns kvar. 

2. Uppföljning mål och riktlinjer nationellt minoritetsarbete Region 
Västerbotten 2022–2023 

Samrådsrepresentanterna vill framföra vikten av en riktad satsning 
för finsktalande personal på hälsocentralen. Att lägga till en punkt 
angående möjligheten att använda finska i vården är önskvärt enligt 
minoritetsrepresentanterna. 

En tanke om hemsidans förtydligande angående ansökningar och 
deras processer väcks. Representanterna vill trycka på vikten av 
ärendeprocessen och att ansökningar skall gå igenom nationella 
minoriteternas samråd. 
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3. Uppföljning av regionens statsbidrag för nationella minoriteter
2022.

Frågan ställs om de resekostnaderna som dragits från statsbidraget 
endast är för samiska representanter. 

En fråga om språkbad, språkläger och studiecirklar ställs. 
Representanterna undrar hur mycket medel av statsbidraget som 
gått till dessa ändamål, samt vilken minoritet som fått vad. 
Det är regionen som får statsbidraget och som ska använda det 
framför allt för att förbättra regionens egna verksamheter  med hjälp 
av statsbidraget. 

De sverigefinska representanterna som deltar i samråden vill att 
deras namn och förening skall finnas med på 
sammanträdesanteckningarna som läggs ut på hemsidan.  

Representanterna vill se en tydligare presentation hur statsbidraget 
skall användas, vad kan de som minoritet söka medel för. 
Statsbidraget är framför allt till för att regionen ska förbättra sin 
egen verksamhet så att det fungerar bättre enligt nationella 
minoritetslagen. 

4. Regionkulturchefens punkter

- lägesrapport i arbetet med den lokala kulturplanen (samråd 
bland annat i Lycksele nov 2022)

Den nya kulturplanen behandlades under ett öppet samråd i 
Lycksele i november 2022. Remissversion, som i snar framtid 
kommer skickas ut till nationella minoritetsrepresentanter, är en 
andra chans att komma in med revideringar och förslag. 
Kulturplanen skickas ut på remiss och ska bli politiskt behandlad i 
slutet av 2023. 

Fråga om svarstid på remissen ställs. De som vill komma in med 
synpunkter och förslag till kulturplanen har till efter sommaren på 
sig att svara på remissen. 

Joakim Sandberg framför att de gärna ser många svar på 
remissen för att få en klar bild av vad de nationella maroniterna 
tycker om kulturplanen och vad de anser är viktigt. 

-Information om pågående utvecklingsprojekt samarbete med 
Vasa, Finland

Västerbotten tillsammans med Vasateater och Uleåborgs teater 
inleder ett projekt angående tvåspråkighet. Utbytet går ut på att ta 
reda på hur en skapar teater för en tvåspråkig publik. Projekt är i 
gång 2022–2023. 
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Norrlandsoperans orkester har tillsammans med Finland och 
Norges orkester har skapat ett projekt. Projektet söker EU medel 
och region Västerbotten kommer delge medel på ca 300 000. 
Kulturbolagen driver detta i samarbete med Umeå universitet, 
humanistiska utbildning och miljö samt the Arctic 5. 

-Övriga punkter

Anslutningen till kulturella evenemang från den sverigefinska 
minoriteten är låg, frågan om region Västerbotten kan hjälpa till 
att öka deltagandet tas upp. Förslag på att samarbeta med 
kommunen för att till exempel genomföra en rabattkampanj 
riktade mot sverigefinnar. 

Det blir ingen minoritetsfestivalen 2023 på grund av att 
Västerbottens Museet inte har tid för att hålla i arrangemanget. 
De hoppas på att kunna genomföra den igen 2024.

4.       Pågående ärende att informera eller samråda om från RUN, RS 
eller HSN 

Det är en ny politisk organisation just nu handlar mycket om att 
sätta organisationen och arbetsordningar. För tillfället finns inget 
specifikt som rör nationella minoriteterna i HSN eller styrelsen.

5.       Minoriteternas ärenden 

Ordförande lyfter att representanterna gärna får komma in med 
frågor inför samråden. De kan gärna skickas till samordnare för 
beredning inför de kommande samråden.  

6.       Övriga frågor

Representanterna vill veta hur regionens nya avtal med tolk är 
utformat. Är det så att tolkarna endast får ersättning för upp till 
fem mil? Tolkarnas roll i sitt arbete bör förtydligas så att tjänsten 
hålls professionell i mötet med klienter.   

Hur kommer remitteringen för äldrevården se ut framöver. Det 
finns ett stort behov av finsktalande avdelningar i äldreomsorgen, 
detta behov kommer öka i framtiden. Det är kommunen som äger 
vårdplatserna, men hur sköts remitteringen dit. Det har uppstått 
förvirring kring denna fråga hos gamla och deras anhöriga. Är 
regionen inblandad eller är det endast kommunen som sköter 
detta? 


